UNITED STATES DISTRICT COURT FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

OBADA MZAIK,

Plaintiff,

v.

SYRIAN ARAB REPUBLIC,

Defendant.

Case No. 1:22-cv-00042-ACR

Complaint for Torture 28 U.S.C. § 1605A

DECLARATION OF HANADI ZAHLOUT

I, Hanadi Zahlout, do hereby declare as follows:

Background of the Witness

1. I have personal knowledge of the facts set forth in this declaration. If called as a witness, I would testify truthfully to these facts under oath.

Reasons and Circumstances of Detention

- 2. I am from the city of Snoubar Jableh on the Syrian coast. I was a department head at the Agricultural Education Directorate of the Ministry of Agriculture, but I was dismissed from my position due to my first arrest on 08/04/2011. That arrest was at the Political Security Branch in Al-Fayhaa for two months, followed by three and a half months in Adra Prison.
- 3. Upon my release from Adra Prison, I was surprised by my dismissal from work. I hired a lawyer to address the arbitrary dismissal I had experienced. A request was submitted to the Ministry of Agriculture, where Riyad Hijab was the minister at the time. My request was approved and forwarded to the Prime Minister's office, where Adel Safar was the Prime Minister, but it was returned with a rejection. At that time, my lawyer and I agreed to meet on 02/16/2012 at the office of the Syrian Center for Media and Freedom of Expression, located on 29 Ayar Street in Damascus. I was a volunteer at that centre and was still affected by what had happened to me during my first arrest at the Political Security Branch. I had my personal laptop with me, which contained work files related to alternative media,

which is the revolution's media, and especially newspapers. Downstairs were the rest of the employees, numbering 16 men and women employees at the time. It was approximately 2:00 PM.

4. We heard sounds coming from downstairs, so we went down and I saw Air Force Intelligence personnel wearing military uniforms and carrying weapons at the building entrance. The centre's office was on the first floor. There was an officer and other personnel in Mazen Darwish's office. They gathered us in one place, intimidating and shouting at us, preventing us from talking to each other. They took us down to the street, where there was a large bus they forced us to board, which then drove towards Mezzeh Military Airport.

Detention at Mezzeh Military Airport

- 5. When we arrived at the airport, they blindfolded us and took us into a room. They were searching the men, and the search process lasted about 4 hours. I could hear sounds of severe torture, screaming, and beating, as they were torturing blindfolded and restrained detainees. I could observe some of the events around me during my detention there.
- 6. At this point, we female employees were separated from the male employees, who were taken to a location unknown to me. I was extremely exhausted and tired, both physically and psychologically, due to my first arrest, which had affected my mental state. They then led us one by one to another nearby building and we walked for a few minutes. When the guard brought me into the room, I saw two individuals whom I realized were women. They removed the blindfold from my head, and I saw them, but not clearly. One was tall, and the other was short with black hair. Both were speaking in a coastal accent and wearing civilian clothes. One of them asked me where I was from. I said I was from Snoubar Jableh on the Syrian coast. They appeared shocked and astonished, as my area was home to many officers and volunteers in the security forces, army, and National Defence Force. They wondered how a girl from that area could be a member of the Syrian Revolution and against the regime.
- Then the short girl took a knife and tore all my clothes, including my underwear.
 This was the most horrific thing that had ever happened to me in my life. It had a

severe psychological impact on me, making me feel helpless and broken. My body was trembling more from fear than from cold, even though the temperature was around zero degrees Celsius. There was also verbal abuse and insults in that room. Afterwards, the dark-skinned girl asked me to put my clothes back on, so I tied my torn clothes together in an attempt to cover my body.

- 8. The guard then took me to a large hall with a big desk that I could see from under the blindfold. I heard the voices of the other female employees. Then they returned us to the cell, which measured 2 x 2 metres and had no lavatory. The lavatory was outside, and they would allow us to go out to relieve ourselves, but we were afraid to go out because of the torture and blood we would see in the corridor. I saw detainees being tortured in the corridor several times, with blood filling the corridor.
- 9. Regarding food, it came once a day, but I did not eat at all during my time in the Mezzeh Branch. There was no medical care or healthcare. We were the only ones in that cell, and there were many cells on both sides of the corridor, all for men. Once, I saw several corridors in that place, not knowing where they led. The sounds of torture were constant in the place, 24 hours a day, never stopping for a moment. This was severe psychological torture for me, as I feared that the same torture or killing might happen to me. I was extremely broken down in the cell, especially because of what had happened to me in the first interrogation room. My body was constantly trembling, and I couldn't stop my hands from shaking.

Interrogation at Mezzeh Military Airport

- 10. On the evening of the same day, they took me for interrogation in another building. I walked for a few minutes and saw Mazen Darwish sitting on a chair outside the building with an armed guard next to him. It seemed they intentionally wanted us to see him in this humiliating, degrading, and helpless state, as he was the director of the Syrian Center for Media and Freedom of Expression.
- 11. It was snowing at the time, and there were massive demonstrations in Mezzeh due to the funeral of martyrs killed by security forces. When I entered the interrogation room, I was blindfolded. They removed the blindfold from my eyes, and there were two interrogators, one with the rank of Lieutenant and the other First

Lieutenant, as I recall. They asked me where I was from, and I told them Snoubar Jableh. They were very surprised. At that time, my uncle was the general manager of Latakia Port, my brother was a Staff Colonel in Air Defence, my other brother was in the Naval Forces, and I had a brother discharged from the army. This made them shocked that I was here in the branch as a detainee and that I had supported the Syrian Revolution.

12. All the male and female interrogators spoke with a coastal accent. At that time, they took my information and returned me to the cell. The other detained female employees were also interrogated. On the third day, they took us, the female detainees, to another building near the cell building and brought us into a very large and luxurious room, unlike the other rooms. I did not rule out then that this might be the office of Major General Jamil Al-Hassan. At that time, we were told that we would be released that day, and it was evening. We were required to report to the Air Force Intelligence Branch at Mezzeh Military Airport every day starting from the next day.

Release from Mezzeh Military Airport

- 13. Around 11:00 PM that day, they took us towards the airport gate and released us.
- 14. At 8:30 AM the next day, we were at the gate of Mezzeh Military Airport. They took our IDs and mobile phones, and we remained until 4:30 PM in a small room with sofas. We were not interrogated or subjected to anything else; we just waited from the beginning of the workday until its end, then we would leave and sign before our departure. We could hear sounds of torture, beating, and screaming throughout our time there. We remained in this situation until 04/22/2012, when they told us they would present us to the military court. At that time, an armed clash occurred between the Free Syrian Army and the regime forces in the vicinity of Mezzeh Military Airport. We hid behind one of the sofas in the room until the clash, which lasted about an hour, ended. Then they took us out to the courtyard, where traces of the clash were still visible, including bullet casings and holes in the wall.
- 15. The officers and personnel were very confused at that time, and their treatment of us was difficult and harsh. They put us on a bus that moved a short distance inside

the airport. We were not blindfolded at that time. The bus stopped, and security personnel boarded with one of the detainees, who had severe signs of torture on his face and body. They kicked him, blindfolded him, and put him at the back of the bus. They did the same with the rest of the detained colleagues from the Syrian Center for Media and Freedom of Expression, except for some who remained in the branch at that time.

16. They then took us to the Military Police in Al-Qaboun, Damascus, and then to Adra Prison, where I remained from 04/22/2012 until 05/12/2012. I was released on conditional bail, and they stamped my hand. For five years after that, I had terrifying nightmares related to my arrest and the raid on my house by Air Force Intelligence. This arrest had a severe impact on my psychological state.

I, Hanadi Zahlout, declare under penalty of perjury under the laws of the United States of America that the foregoing is true and correct.

Executed on 05/17/2024 in (Pau, France). [hw:] 17 May 05 2024 Pau - France

HANADI ZAHLOUT [signature]



CERTIFICATION

TransPerfect is globally certified under the standards ISO 9001:2015, ISO 17100:2015, and ISO 18587:2017. This Translation Certificate confirms the included documents have been completed in conformance with the Quality Management System documented in its ISO process maps and are, to the best knowledge and belief of all TransPerfect employees engaged on the project, full and accurate translations of the source material.

File Name(s): Declaration of Hanady Zahlout

Source Language(s): Arabic

Target Language(s): English

Authorized Signature:

Jeforle.

Name: Jacqueline Yorke Title: Project Manager Date: October 24, 2024 lip

Signature, Notary Public:

WENDY POON Notary Public - State of New York No. 01PO0000184 Qualified in Queens County My Commission Expires February 02, 20 27

Stamp: Notary Public

LANGUAGE AND TECHNOLOGY SOLUTIONS FOR GLOBAL BUSINESS

محكمة مقاطعة كولومبيا بالولايات المتحدة الأمريكية

الرقم المدنى . ··· ٤٢-cv-٢٢ .

شكوى تعذيب،

TAU.S.C. § 17.0A

عبادة مزيك

مدع،

ضد

الجمهورية العربية السورية عناية/ وزير الخارجية فيصل المقداد وزارة الخارجية والمغتربين كفر سوسة، دمشة ، سوريا

مدعى عليه،

إفادة الشاهدة : هنادى زحلوط

أنا، هنادي زحلوط، أشهد بموجب هذه الإفادة على ما يلى:

خلفية عن الشاهد

 لدي معرفة شخصية بالوقائع المنصوص عليها في هذا الإعلان. اذا تم استدعائي كشاهد فسأشهد بصدق على هذه الحقائق تحت القسم.

أسباب وظروف الاحتجاز

- أنا من مدينة صنوبر جبلة في الساحل السوري وكنت رئيسة دائرة بمديرية التعليم الزراعي التابع لوزارة الزراعة لكن تم فصلي من وظيفتي بسبب اعتقالي الأول الذي كان بتاريخ 2011/08/04 وكان ذلك الاعتقال بفرع الأمن السياسي بالفيحاء لمدة شهرين ومن ثم في سجن عدر المدة ثلاثة أشهر ونصف.
- 3. عند خروجي من سجن عدرا، تفاجأت بفصلي من عملي فوكلت محامية من أجل التسريح التعسفي الذي تعرضت له وتم تقديم طلب لوزارة الزراعة التي كان رياض حجاب هو وزير ها وتمت الموافقة على

طلبي وتم رفع الطلب إلى رئاسة الوزراء حينها كان عادل سفر هو رئيس الوزراء وعادت مع الرفض. حينها اتفقت أنا و المحامية على أن نلتقي بتاريخ 2012/02/16 بمكتب المركز السوري للإعلام وحرية التعبير الواقع في شارع 29 أيار بدمشق وكنت حينها متطوعة بذلك المركز وكنت مصابة بسبب ما حدث لي في فرع الأمن السياسي باعتقالي الأول. وكان معي الكمبيوتر المحمول الخاص بي وكان به ملفات العمل المتعلقة بالإعلام البديل وهو الإعلام الثوري خاصة الجرائد وكان في الأسفل باقي الموظفين وكان عددنا حينها 16 موظف وموظفة وكان التوقيت تقريبا الساعة الثانية بعد الظهر.

4. سمعنا حينها أصوات قادمة من الأسفل فنزلنا وشاهدت عناصر من المخابرات الجوية مرتدين البدلات العسكرية و يحملون السلاح في مدخل البناء وكان مكتب المركز في الطابق الأول وكان هناك ضابط و عناصر في مكتب مازن درويش ومن ثم جمعونا في مكان واحد وكان هناك تر هيب وصراخ ومنعونا من التحدث مع بعضنا البعض وأنزلونا إلى الشارع، وكان هناك باص كبير أر غموننا علي ركوبه و مشى بنا باتجاه مطار المزة العسكري.

الاعتقال بمطار المزة العسكري

- 5. وحين وصلنا إلى المطار أقدموا على عصب أعيننا وأدخلونا إلى غرفة وكانوا يفتشون الشباب وبقيت عملية التفتيش نحو 4 ساعات وكنت أسمع أصوات تعذيب وصراخ وضرب بشكل كبير حيث كانوا يعذبون معتقلين كانوا معصوبي الأعين ومقيدين وكنت أشاهد بعض الأحداث من حولي في فترة اعتقالى هناك.
- 6. هذا افترقنا نحن الموظفات عن الموظفين واخذوهم إلى مكان لا أعلم أين هو وحينها كنت مرهقة ومتعبة بشكل كبير جسديا ونفسيا بسبب اعتقالي الأول حيث كان قد أثر على نفسيتي. بعدها اقتادونا واحدة تلو الأخرى إلى بناء آخر كان قريبًا ومشينا بضعة دقائق. وحين أدخلني العنصر إلى الغرفة رأيت شخصين في الأخرى إلى بناء آخر كان قريبًا ومشينا بضعة دقائق. وحين أدخلني العنصر إلى الغرفة رأيت شخصين الخرى في الغرفة علمت أنهما فتاتان ونزعتا القماشة من رأسي وشاهدتهن ولكن ليس بوضوح حيث كانت إحداهما طويلة والأخرى قصيرة وشعرها أسود. كلاهما كانتا تتحدثان باللهجة الساحلية وترتديان اللباس المدني. سألتني إحداهما من أين أنا فقلت أنا من صنوبر جبلة من الساحل السوري فبدت ملامح الصدمة والذهول عليهما، حيث إن منطقتي كانت تضم العديد من الضباط والمتطوعين في الأمن والجيش والذهاع الدواعي أن منطقتي كانت تضم العديد من الضباط والمتطوعين في الأمن والجيش والذهاع الوطني فكيف هناك فتاة من تلك المنطقة من أعضاء الثورة السورية وضد النظام.

- 7. ثم أقدمت الفتاة القصيرة بحمل سكين ومزقت ثيابي كلها حتى لباسي الداخلي مزقته وكان ذلك هو أبشع شيء حصل لي في حياتي فقد كان له أثر نفسي صعب علي حيث شعرت بالعجز والإنكسار وكان جسدي يرتجف من الخوف أكثر مما هو من البرد حيث كانت درجة الحرارة حينها تقريبا صفر كما كان هناك شتانم وإهانات في تلك الغرفة وبعدها طلبت مني الفتاة السمراء أن أرتدي ثيابي فقمت بربط ثيابي مع بعضها البعض في محاولة مني أن أغطي جسدي بعد أن مزقتها.
- 8. ومن ثم اقتادني العنصر إلى صالة كبيرة وبها مكتب كبير شاهدته من أسفل القماشة وسمعت أصوات باقي الموظفات ومن ثم أعادونا إلى الزنز انة التي كانت بطول وعرض 2*2 متر ولم يكن بها دورة مياه حيث كانت دورة المياه خارجية وكانوا يسمحون لنا بالخروج لقضاء حاجتنا ولكننا كنا نخشى الخروج لما سوف نشاهده من تعذيب ودماء في الممر حيث شاهدت عدة مرات معتقلين يتعذبون في الممر والدم يملأ الممر.
- 9. أما بالنسبة للطعام، قد كان يأتينا مرة واحدة في اليوم ولم أكن أتناول الطعام طيلة فترة تواجدي في فرع المزة ولم يكن هناك طبابة أو رعاية صحية. وكنا نحن فقط في تلك الزنزانة وكان هناك زنزانات عديدة على طرفي الممر كانت جميعها للرجال. ومرة شاهدت عدة ممرات في ذلك المكان لا أعرف إلى أين تؤدي وكانت أصوات التعذيب تتعالى في المكان 24 ساعة يوميا ولم تتوقف لحظة واحدة وكان ذلك عذاب نفسي شديد بالنسبة لي فكنت أخشى أن يحدث ذلك معي من تعذيب أو قتل وكنت منهارة وكان مناك زنزانات بلى أين تؤدي وكانت أصوات التعذيب تتعالى في المكان 24 ساعة يوميا ولم تتوقف لحظة واحدة وكان ذلك عذاب نفسي شديد بالنسبة لي فكنت أخشى أن يحدث ذلك معي من تعذيب أو قتل وكنت منهارة بشكل كبير في الزنزانة خاصة بسبب ما حدث معي في غرفة التحقيق الاولى وكان جسدي يرتجف بشكل دائم ولم أستطع إيقاف يدي من الارتجاف.

التحقيق بمطار المزة العسكري

- 10. وفي مساء اليوم ذاته أخذوني إلى التحقيق وكان في بناء آخر ومشيت بضع دقائق وشاهدت مازن درويش حينها يجلس على الكرسي خارج البناء ومعه عنصر يحمل السلاح وكأنهم تعمدوا أن يجعلونا نراه بهذا الوضع المذل والمهين والعاجز كونه كان هو مدير المركز السوري للإعلام وحرية التعبير.

من صنوبر جبلة فاستغربا كثيرا وحينها كان خالي هو مدير عام مرفأ اللاذقية وأخي عقيد ركن في الدفاع الجوي وأخي الأخر بالقوى البحرية ولدي أخ متسرح من الجيش وهذا ما جعلهم ينصدموا من كوني موجودة هنا في الفرع بصفة معتقلة وكوني قد ناصرت الثورة السورية.

12. كان جميع المحققين والمحققات يتحدثون بلهجة ساحلية وفي ذلك الوقت أخذوا معلوماتي واعادوني إلى الزنز انة وتم التحقيق مع باقي الموظفات المعتقلات أيضا وفي اليوم الثالث أخذونا نحن المعتقلات إلى بناء آخر قريب من بناء الزنز انة وأدخلونا إلى غرفة كبيرة و فخمة للغاية ليست كباقي الغرف ولم بناء آخر قريب من بناء الزنز انة وأدخلونا إلى غرفة كبيرة و فخمة للغاية ليست كباقي الغرف ولم أستبعد حينها أن تكون هذه مكتب اللواء جميل الحسن وحينها أخبرنا أنه سوف يتم إطلاق سر احنا اليوم وكان التوقيت مساء ويجب علينا مراجعة فرع المخابرات الجوية في مطار المزة العسكري كل يوم البنداء من يوم غذ

الخروج من مطار المزة العسكري

- 13. في حدود الساعة الحادية عشرة مساءً من ذلك اليوم، أخرجونا باتجاه باب المطار وأطلقوا سراحنا.
- 14. في الساعة الثامنة والنصف من صباح اليوم التالي، كنا أمام باب مطار المزة العسكري وأخذوا هوياتنا وهواتفنا الجوالة وبقينا حتى الساعة الرابعة والنصف عصرًا في غرفة صغيرة بها كنبات ولم يتم التحقيق معنا أو أي شيء آخر كنا فقط ننتظر منذ بداية الدوام حتى نهايته ونخرج ونوقع قبل خروجنا. كنا نسمع أصوات تعذيب وضرب وصراخ طيلة فترة تواجدنا هناك وبقينا على هذه الحالة حتى تاريخ كنا نسمع أصوات تعذيب وضرب وصراخ طيلة فترة تواجدنا هناك وبقينا على هذه الحالة حتى تاريخ المن ينام ينام المراحي والذي شيء آخر كنا فقط ننتظر منذ بداية الدوام حتى نهايته ونخرج ونوقع قبل خروجنا. كنا نسمع أصوات تعذيب وضرب وصراخ طيلة فترة تواجدنا هناك وبقينا على هذه الحالة حتى تاريخ ينا نسمع أصوات تعذيب وضرب وصراخ طيلة ونرة تواجدنا العسكري وحصل حينها اشتباك مسلح بين الجيش الحر والنظام في محيط مطار المزة العسكري واختبأنا نحن خلف إحدى الكنبات في الغرفة بين الجيش الحر والنظام في محيط مطار المزة العسكري واختبأنا نحن خلف إحدى الكنبات في الغرفة حتى انتهى التهى الخروب ومن ثم أخرجونا إلى الساحة وكانت آثار الاشتباك لا ين الجيش الحر والنظام في محيط مطار المزة العسكري واختبأنا نحن خلف إحدى الكنبات في الغرفة بين الجيش الحر والنظام في محيط مطار المزة العسكري واختبأنا نحن خلف إحدى الكنبات في الغرفة حتى انتهى الاشتباك لا ين الجيش الحر والنظام في محيط مطار المزة العسكري واختبأنا نحن خلف إحدى الكنبات في الغرفة حتى انتهى الاشتباك الذي استمر حوالي ساعة ومن ثم أخرجونا إلى الساحة وكانت آثار الاشتباك لا حتى انتهى الاشتباك الذي الموجودة من فوارغ الطلقات وثقوب في الحائط.
- 15. كان العناصر والضباط حينها مرتبكين جدا ومعاملتهم معنا صعبة وقاسية ووضعونا في أتوبيس ومشى قليلا داخل المطار ولم نكن معصوبي الأعين حينها وتوقف الأتوبيس وصعد إليه عناصر من الأمن ومعهم أخد المعتقلين وعلى وجهه وجسده آثار التعذيب الشديدة، وضربوه بأقدامهم وعصبوا عينيه ووضعوه في مؤخرة الأتوبيس وفعلوا نفس الشيء مع باقي المعتقلين من زملائي بالمركز السوري للإعلام وحرية التعبير باستثناء البعض ممن بقوا في الفرع حينها.

16. ومن ثم اقتادونا إلى الشرطة العسكرية في القابون بدمشق وبعدها إلى سجن عدرا حيث بقيت هناك من تاريخ 2012/04/22 حتى تاريخ 2012/05/12 وتم إطلاق سراحي بكفالة مشروطة وختموا على يدي وبقيت خمس سنين وأنا أرى كوابيس مر عبة تتعلق باعتقالي ومداهمة منزلي من قبل المخابرات الجوية وأثر ذلك الإعتقال على نفسيتي جدا.

أقر أنا هنادي زحلوط تحت عقوبة الحنث باليمين بموجب قوانين الولايات المتحدة الأمريكية أن ما سبق صحيح وصادق.

تحريراً في يوم (١٧) من شهر (أيا -) عام (٤٠٣٠ ٤) في (يو فرن) من شهر (أيا -) عام (٤٠٣٠ ٤) في (يو فرن) (Hanadi H (0V)